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Pozdrav starostky ne jde o rek l amn í t i skov inu z darma

Zprávy ze zasedání zastupitelstva MO Plzeň 6 Litice dne 1. 2. 2021

5. Žádost spolku Klub Biatlon Plzeň Litice, p.s. o finanční dotaci -
.....poskytnuto

1. Plán činnosti kontrolního výboru zastupitelstva MO Plzeň 6 - 
.....Litice na rok 2021

6. Žádost spolku TAJV, z.s. o finanční dotaci - neposkytnuto

4. Žádost spolku Letci Plzeň, z.s. o finanční dotaci - poskytnuto

3. Zpráva finančního výboru zastupitelstva MO Plzeň 6 - Litice  
.....o kontrole finančních dotací

2. Plán činnosti finančního výboru zastupitelstva MO Plzeň 6 - 
.....Litice na rok 2021

7. Žádost spolku TJ Plzeň Litice, z.s. o finanční dotaci - poskytnuto 

9. Žádost spolku Naše Litice z.s. o změnu účelu čerpání finanční 
.....dotace - schváleno

8. Žádost spolku ZO Českého zahrádkářského svazu Plzeň Litice, 
.....z.s. o finanční dotaci - poskytnuto

10. Žádost o finanční participaci na projektu Sportmanie Plzeň 
.......2021 - poskytnuto

12. Stanovisko k pronájmu části místní komunikace IV. třídy č. 
.......D7710 na pozemku p.č. 1954/80 a části místní komunikace IV. 
.......třídy č. D7742- pěší na pozemku p. č. 1954/44, vše v k. ú. 
.......Litice u Plzně - schváleno
13. Stanovisko k pronájmu části pozemku p.č. 385/30, k.ú. Litice 

11. Stanovisko k pronájmu pozemku p.č. 2575 k. ú. Litice u Plzně 
.......- schváleno

14. Stanovisko k žádosti o udělení loga městskému obvodu Plzeň 6 
.......Litice - schváleno
15. Jednání o směně pozemků mezi městskými obvody: Plzeň 6 -
.......Litice, Plzeň 10 -Lhota a Plzeň 3 - schváleno 
      

.......u Plzně - schváleno

Družstvo Drony 

Určitě jste v posledních týdnech 
zaznamenali v médiích reportáže 
a in fo r mace  o  spec i á ln ím .
družstvu „Drony“, které začalo 
působi t  j ako  součás t  naš í 
jednotky hasičů v Liticích. 
Myslím, že je správné informovat veřejnost o tom, jak tohle družstvo 
v naší jednotce vzniklo a proč je zrovna u litických hasičů. 
Zhruba v polovině září proběhla schůzka s radním pro bezpečnost, 
na které jsme mluvili o potřebách hasičů na území města. Na tomto 
jednání jsem se dozvěděl o potřebě zařadit skupinu dronařů do 
systému IZS (integrovaný záchranný systém). Toto zařazení bylo 
nutné k tomu, aby mohlo být jejich vozidlo osazeno modrým 
majákem a získalo na komunikacích právo přednosti v jízdě, aby se 
tak mohlo družstvo rychleji a pohodlně dostávat k událostem, ke 
kterým je voláno. Do dalšího jednání se zapojil ředitel  SIT MMP 
(správa informačních technologií), které  jsou dronaři součástí a také 
Hasičský Záchranný sbor. Jako řešení z tohoto jednání vyplynulo 
zařadit skupinu do Jednotky sboru dobrovolných hasičů. Na 
nejbližším jednání zastupitelstva MO Plzeň 6 Litice se podařilo 
jednotlivé členy skupiny „Drony“ zařadit do jednotky SDH Litice. 
Pomohli jsme tak městu Plzeň, SIT MMP a HZS při řešení této věci. 
Skupina je v naší jednotce zařazená jako speciální družstvo drony. 
Pro nás jako pro obvod z této skutečnosti nevyplývá žádná finanční, 
ani jiná zátěž. Dronaři jsou v plném rozsahu financováni městem 
Plzní a zázemí se svojí technikou mají v Cukrovarské ulici v areálu 
bývalého depa. Družstvo „DRONY SIT“ slouží stejně jako hasiči 
nepřetržitou službu a má působnost na území celého Plzeňského 
kraje. 

místostarosta MO Plzeň 6 Litice, zastupitel města Plzně
Michal Hausner

Vypadá to, že s jarem se namnožilo i množství příspěvků v našich 
listech a budou opět, jako některé v loňském roce osmistránkové. 
Další informace z obvodu i z města a na podporu dodržování 
omezujících opatření si můžete přečíst na našich webových stránkách 
nebo různých obecních vývěskách. 

  Blanka Kantová, starostka MO Plzeň6-Litice

Zdravím všechny s počínajícím jarem. Uběhlo nám další čtvrtletí, ale 
stále nemám pocit, že se blýská na lepší časy. Možná právě to jaro, 
první jarní bouřky, probouzející se příroda, vracející se ptáci, přinese 
i nám lidem zlepšení celé covidové situace. .
V příštích týdnech bude v obci probíhat úklid po zimní sezoně, jarní 
výhrab a příprava na letní údržbu. Chystá se úklid po zimě i v přírodě, 
jak si můžete přečíst na jiném místě v těchto listech. 

Jarní pozdravení

Doba oprav započala odvezením sochy sv. Jana Nepomuckého 
a bude pokračovat rekonstrukcí části krovu, krytiny a elektřiny ve .
školce. V rámci těchto prací bude střecha přichystaná na případnou 
půdní vestavbu. Také díky výkupu pozemku již můžeme zahájit 
přípravu projektové dokumentace na úpravu pozemku před mostem 
na Klatovské, kde by měl vzniknout informační turistický bod. 
Snažím se také hlavně termínově, připravit na možnost uvolnění 
opatření proti shromažďování a nachystat obvyklé akce v tomto 
období, viz informace na jiných stránkách.     

Přeji vám příjemné jarní chvíle a hodně trpělivosti v boji s omezeními, .
věřím, že se všichni ve zdraví dočkáme normálního stavu života jako 
před rokem. 



Zprávy z obvodu a města

místostarosta MO 6 Litice, zastupitel města Plzně
Michal Hausner

Na konci minulého léta mě zástupci házené seznámili s vizí 
o rekonstrukci jejich šaten a zázemí. Hned od podzimu jsem tedy .
o tomto záměru začal jednat s odborem Sportu Magistrátu města .
Plzně a s náměstkem primátora pro sport. K tomu, abychom se 
mohli přiblížit k realizaci záměru byla pomoc města v této věci 
nezbytně nutná. Jednání probíhala od listopadu do ledna a dospěla ke 
skvělému výsledku. V zastupitelstvu města Plzně 8. 2. 2021 jsme 
vrámci dotačního programu na rekonstrukce, opravy a výstavby .
sportovních zařízení schválili nejvyšší možnou částku na podporu 
tohoto projektu a to 750 000 korun. Do litického sportu se tak 
dostanou další potřebné finance na obnovu našich sportovišť 
a podporu sportovních klubů. K tomuto většímu obnosu jsme také .
schválili další finanční podporu, tentokrát z rozpočtu městského 
obvodu ve výši 190 000 korun. Tělovýchovná jednota je podle 
dohody ochotna se podílet částkou 200 000, které pokryje ze svých 
zdrojů. Součet zmíněných tří částek dá dohromady 30 procent, které 
potřebujeme k získání dotace od NSA (Národní sportovní agentura).  
Budeme si teď tedy držet palce, ať nám NSA dotaci na rekonstrukci 
poskytne, aby nebylo úsilí se získáváním financí z města marné …

Rekonstrukce šaten házené

     I našemu obvodu již byly původně nastavené příjmy kráceny 
vroce 2020, letošním roce i s výhledem do roku 2022. To vše bylo .
upraveno při první vlně pandemie nebo v předpokladu pro rok 2021 
a tvorbě tohoto rozpočtu. Bohužel to bylo ještě před druhou i třetí 
vlnou pandemie, zatím nevím, jaká další úsporná opatření budeme 
muset provést, ale byli jsme upozorněni, že ke krácení 
rozpočtovaných příjmů může ještě dojít. 

    

Proto mě dost mrzí kritika mojí osoby, že jsem nerozdávala 
respirátory našim seniorům. Chtěla jsem původně rozdat po deseti 
kusech všem starším sedmdesáti let, což je téměř 400 osob. Ale 
snažím se chovat jako řádný hospodář, musím nyní předpokládat 
snížení našeho příjmu a opravdu mi nepřijde v souladu s touto větou 
nakoupit a rozdat respirátory a potom ve finále nemít na svoz 
odpadů, letní nebo zimní údržbu a úklid, provoz školky a opravu její 
střechy a elektřiny, a to vše pro 2200 spoluobčanů. V Kauflandu 
a Lidlu prodávají respirátory za deset korun kus, opravdu máte .
dojem, že je to pro jednotlivce finančně náročné?

     V rámci Covidových opatření a omezení jsem se snažila řešit 
problémy vždy co nejrychleji, od pomoci našim seniorům s nákupy, 
s rouškomaty místo knihobudek (děkuji všem, kteří pomáhali šít), .
desinfekčními prostředky nejen pro školku, ale i litické obchody, 
nákupem ozonizéru a jeho používáním na úřadu, poště i školce.  
Nově za pomocí našich dobrovolných hasičů desinfikujeme dětská 
hřiště, zastávky MHD a jiná místa. Nyní pro nás není jednoduchý ani 
provoz úřadu, kde se snažíme střídat ve skupinách, pracovat na home 
office a udržet všechny potřebné služby pro vás občany. A teď po 
novu ještě s placením antigenního testování. 

.Bohužel v současné době to je již rok, co bojujeme s pandemií Covid 
19.  Naplňují se ty nejhorší scénáře, které jsme si nedokázali před 
rokem ani v nejčernějších snech představit. Máme obrovské 
množství zemřelých, stále omezené školy a nyní i školky, omezené 
sportování a hlavně obrovské ekonomické ztráty napříč celou 
republikou. Netýká se to jen restaurací, hotelů, ale také je to vidět na 
ekonomice měst, které mají nižší příjmy z daní a nebo snížených či 
prominutých pronájmů. 

Také doufám, že tato příšerná doba brzo skončí, přestaneme se 
separovat a budeme řešit nová setkání při kulturních a sportovních 
aktivitách a to přeji nám všem..

Pandemie a chod obvodu

Naštěstí jsme nakonec jako úřad dostali pomoc z Potravinové banky 
a mohli jsme cca sedmdesáti seniorům nad osmdesát let rozdat 
každému 5 kusů respirátorů z těchto zdrojů.
Samozřejmě se ale jakékoli pomoci potřebným na našem obvodě 
nebráním, děkuji všem, kteří tak činí, hlavně nezištně, bez toho, že by 
se o nich moc mluvilo, protože za ně mluví činy a doufám, že jich 
bude i v budoucnosti co nejvíc. 

Blanka Kantová, starostka MO Plzeň6-Litice

V čase Velikonoc „odlétly“ z Litic zvony 

Podle staré tradice odlétají litické zvony z kostela sv. Petra a Pavla po 
odeznění modlitby Gloria in excelsis Deo do Říma. Říká se, že se bojí 
řehtaček malých koledníků. Na konci své pravidelné pouti dostanou 
požehnání Svatého otce a na bílou sobotu se vrací a zpět do zvonice 
našeho gotického kostela. Svůj návrat oznámí občanům zvoněním: 
„Byl jsem tam! Byl jsem tam!“

Pozorní litičtí občané si zajisté všimli, že kromě zvonů z kamenného 
podstavce na mostě přes Litický potok „odlétla“ v čase Velikonoc 
také socha sv. Jana Nepomuckého. Ta necestovala do Říma, pouze se 
přesunula do ateliéru certifikovaného restaurátora Bc. Petra Círla 
vLobzích. Čtenářům Litických listů prozradíme, že její demontáž .
nebyla jednoduchou záležitostí. Podstavec sochy byl ukotvený na 
železném trnu a podle dávné tradice byl zalitý žhavým olovem. Ani 
mocná síla 3 tun hydraulické ruky si s dávnou technologií zpočátku 
neporadila. Oproti zvonům se její návrat na původní místo protáhne. 
Socha světce z roku 1838 se podrobí kompletní opravě a po několika 
měsících se vrátí do Litic v plné kráse.

a socha sv. J. Nepomuckého 

K tradici se vážou různé pověry. Toto zvonění má prý kouzelnou 
moc. Když hospodyně při zvonění zamete dům, nebudou se v něm 
po celý rok držet švábi; pokud se při něm člověk umyje v pramenité 
vodě, bude celý rok zdráv; ovocnými stromy v zahradě se má zatřást, 
aby se probudily, a rovněž postříkat vodou (nebo potřít čerstvě 
zadělaným těstem), což jim prý na celý rok dodá sílu.

Ing. Aleš Bukovský, MSc.
místostarosta Litic

Pandemie



Zprávy ze školy a od kronikáře

Zápis žáků do 1. třídy ve škole v Liticích pro školní rok 2021/2022 
bude probíhat s největší pravděpodobností bez přítomnosti dítěte ve 
čtvrtek 8. 4. 2021 a v pátek 9. 4. 2021 od 14:00 do 17:00 hodin. 

Při osobním podání žádosti o školní docházku se k zápisu dostaví 
zákonný zástupce a předloží: rodný list dítěte, občanský průkaz 
zákonného zástupce, žádost o přijetí/odkladu a zápisní list.  
Přihlášku nedoručujte škole dříve než v den zápisu.

Mgr. Helena Fialová

Zápis žáků do 1. třídy

Před vlastním zápisem bude ve středu 31. března 2021 v 8:00 hodin 
nepřetržitě do úterý 6. dubna 2021 do 12:00 hodin spuštěna 
elektronická registrace. 

Návod k provedení registrace, možné způsoby podání žádosti 
o přijetí či odklad školní docházky, potřebné formuláře a kritéria.
přijetí naleznete na webových stránkách školy www.zs26plzen.cz

vždy čtyři dny. V tomto období se nepracovalo. Oslavy začínaly v neděli v poledne. 
Zapojovali se zejména svobodní. Dokola sálu podél zdí se usadily matky. Nebyly 
k odehnání. Někdy si některá z matek i zatancovala. Tancovalo se do pondělního 
rána. Nikdo ničeho nenaspal. Během svítání se kluci přestrojili do masek. Potom 
se chodilo ode dvora ke dvoru. Téměř vždy s doprovodem muziky. Pokud by se na 
nějakou rodinu zapomnělo, byla by to strašná urážka. Chasa v maskách byla 
obdarovávána vejci, slepicemi a uzeným masem. Maškary byly dále pohoštěny od 
matek a dcer čajem, rumem, kafem a koblihami. Vejce byla ihned snědena za 
syrova. Pokud byl některý z kluků již chraplavý, tak tímto získal zpět zvučný 
hlas. Uzené maso bylo snědeno ještě v pondělí. V pondělí v poledne se začalo 
tancovat znovu. To byl den zábavy pro ženaté. Jednalo se o nejveselejší část 
posvícení. Na světlo světa byly vytaženy staré písně. Opět se tancovalo až do rána. 
Opět se nespalo. Úterý bylo významným dnem masopustu. Byly vytaženy cechovní 
zástavy a všichni si vzali své nejlepší šaty. To byla „největší hodina masopustu“ a  .
pro všechny nejsilnější zážitek. V tento den se v hostinci tančilo do půlnoci. Potom 
se šlo teprve spát. Při popeleční středě ráno se opět všichni sešli. Hostinští 
připravili na popelavou středu slepičí polévku. Tak dobrou polévku nedostanete 
v dnešní době nikde. Večer byla „Fasnut“ (Bakuska) pohřbena. Tento akt se.
běžně prováděl na starostenském úřadu. Staré zvyky v posledních letech poněkud 
opadají. V souvislosti se začátkem války bylo jedním rázem vše přerušeno. „

Účelem realizované akce bylo obnovení historické obecní cesty spojující Litice, Útušice a Robčice.  Podle
místostarosty Útušic Josefa Noska bude mít travnatá, udržovaná cesta proměnlivou šířku 2–5 metrů
a bude vroubená alejí ovocných stromů. Jedná se o slivoně, jabloně, hrušně, třešně a višně. Vedle.
volnočasového významu přispěje uvedené stromořadí k rozdělení půdních celků orné půdy na menší
části. Tím se docílí menší eroze půdy větrem a vytvoří se pro přilehlá území biokoridor. Pomocí něj se
zlepší podmínky pro život flory a fauny v dotčeném území. Zároveň se při přívalových deštích zpomalí
odtok vody, čímž zvýšíme retenční schopnost krajiny a zamezíme erozi půdy vodou.

Nová cyklostezka pro litické sportovce
Hojně využívaná trasa litickými cyklisty a turisty přes vrch Kotlík do volnočasově zajímavého polesí 
Vysoká, bude mít od letošního roku další alternativu. Na hranicích našeho a robčického katastru byl 
vroce 2020 za pomoci vedení obce Útušice a členky Rady Plzeňského kraje pro oblast životního.
prostředí a zemědělství Mgr. Radky Trylčové realizovaný dotační titul nazvaný „Výsadba stromů podél
původní polní cesty“. Litickým sportovcům a výletníkům se po zatravnění otevře na hranicích katastru
nová cesta směrem do Útušic a dále do polesí Štěnovice, Valík, Radyně a Kozel.

Na dotčeném území protnutém turistickou stezkou byla mezi místostarosty Litic a Útušic dohodnutá
spolupráce pro trvale udržitelné komunikační koridory.

Text a foto
Ing. Aleš Bukovský, MSc.

Jak bývalo v Liticích
Vážení čtenáři, následující řádky jsou vzpomínkou na život v Liticích 
na počátku 20. století za dob Rakouska Uherska. Takto je 
zaznamenal pan Johann Prokscha. Narodil se v Liticích v roce 1896. 
V letech druhé světové války byl starostou obce. Zemřel v roce 1977 
v německém Würzburgu. Jedná se o poněkud nesourodé pojednání 
publikované v sudetoněmeckém periodiku, které nicméně uvádí 
zajímavý a objevný pohled na dění v Liticích bezmála před 110-120 
lety. Text do dnešních časů uchoval pan Jan Calta a nyní Vám 
předkládám jeho překlad. Vzhledem k letošnímu nekonanému 
masopustu si tak alespoň připomeňme tuto oblíbenou společenskou 
událost.

„Milovaní krajané. Dovolte mi nyní krátce vzpomenout na dobu našeho mládí. 
Dokud to paměť dovolí, chci vzpomenout na přelom století, na ten krásný čas. 
…. Silvestrem byl dokonán starý rok. Poté až do masopustu, téměř každou 
sobotu, probíhal střídavě ve všech třech hostincích - Kirschmann, Schepester 
a Friedl bál. Probíhala tam zábava nadmíru veselá. Tancovalo se do nedělního.
rána. Někteří z hostů tam zůstali a dřepěli celou neděli. Potom konečně přišlo
posvícení. Již pár týdnů předem si cechovní mládenci najímali, nebo smluvně
zavazovali muzikanty. V dřívějších letech to byla zejména dudácká kapela. Po
jejím poslechu Vám ještě několik dnů pořádně hučelo v hlavě. Posvícení trvalo

Litice té doby. 
Horní fotografie ukazuje 
pohled na Litice z horní 

části dnešní ulice
 Na Vršku / Dvorská. 

Spodní snímek 
byl fotografován
 z křižovatky ulic 

Klatovská / Řepná  
severním směrem.

 
Autor článku je

 Marek Žatkovič, 
kronikář

Zprávy od sousedů



Zprávy ze spolků

Vzhledem k opatřením Evropská hokejová federace přeložila 
pohárový turnaj v pozemním hokeji, který se měl konat 
o Velikonocích na našem hřišti, na září. Tak se alespoň snažíme.
o zvelebování zázemí. Poté, co si házenkáři v roce 2020 „vyběhali“.
stavební povolení a nechali zpracovat projektovou dokumentaci na
přístavbu šaten, jsme podali žádost k Národní sportovní agentuře
(NSA) na financování akce. Celkový náklad projektu je 3,8 mil. Kč.
Protože NSA v případě úspěchu přiděluje pouze 70% nákladů, žádali
jsme o podporu i na městě, městském obvodu a Plzeňském kraji. Od
města Plzně jsme z dotačního titulu „Rekonstrukce, oprava
a výstavba sportovních zařízení, areálů a související infrastruktury.

TJ Litice
Zdravím tímto způsobem čtenáře LL v této pro všechny hodně těžké 
době. Nemožnost dělat vše, co nám doposud připadalo samozřejmé, 
je všeobecně frustrující a i pro sportovce velmi složité. Nezbývá než 
doufat, že se situace brzy vrátí do normálu.

na území města Plzně“ dostali 750 tis. Kč území města Plzně“ dostali 
750 tis. Kč s podmínkou, že dotace je vázána na přidělení dotace od 
NSA. Plzeňský kraj (PK) vypsal dotační program až v lednu 
s odevzdáním žádostí do 10.3., takže na rozhodnutí o přidělení.
dotace 120 tis. Kč teprve čekáme. Velice nám vyšla vstříc starostka
a Zastupitelstvo MO Plzeň 6, které schválilo naši žádost o podporu. .
na dostavbu šaten ve výši 190 tis. Kč, a tím nahradilo předpokládaný
podíl PK. Spolufinancování bylo nutno doložit na NSA do 19.3.
Díky připravenosti, splnění podmínek a rychlosti, s kterou jsme.
žádost na NSA podali, byla tato zaregistrována pod číslem 00042,
které, jak mně bylo i úředníky potvrzeno, je i pořadové při
hodnocení. Zbylých něco málo přes 200 tis. Kč bude financováno
z rozpočtu TJ. Nyní připravujeme výběrové řízení na výběr.
dodavatele a chce se nám věřit, že přístavba bude zdárně realizována.
Držme si palce a na shledanou v lepších časech

Za TJ Plzeň-Litice, z.s., Michal Hofrichter

Litická country-folková kapela HOP A ŠAVANI zajímavým 
projektem přispěla k oživení covidem zmrzačeného kulturního 
prostředí. Použila k tomu mediálních možností. Dne 5. února 2021 
uspořádala za pomoci plzeňské pivnice Pivotečka streamový koncert. 
HOP A ŠAVANI v prostoru zmíněného podniku zahráli úžasný 
koncert, který byl snímán a v přímém přenosu přenášen 
prostřednictvím internetu ke svým fanouškům. Dvacet dva skvělých 
písní zhlédla v přímém přenosu více než stovka fanoušků. Dobrý 
nápad a úžasný hudební zážitek v době, kdy múzy naživo mlčí. Skvělá 
muzika v podání litických muzikantů pomohla v psychicky náročných 
časech zvednout náladu a pohodu. Děkujeme.

HOP A ŠAVANI - koncert

Příznivci tohoto hudebního žánru si koncert můžou zhlédnout ze 
záznamu na serveru www.youtube.com pod vyhledávacím heslem – 
HRAJEME TEČKA živě z Pivotečky #2 (HOP A ŠAVANI)

Naši závodníci si mohli půjčit lyže a trénovat soukromě, pokud to 
opatření dovolovala, a také si mohli půjčit zbraně a trénovat sušením, 
to je nácvik správných postupů střelby bez samotného náboje nebo 
diaboly a výstřelem naprázdno. Samozřejmě také měli za úkol co 
nejvíc běhat a procvičovat stabilitu pro střelbu ve stoje. Doufám, že 
jaro ukáže, jak byli pilní.

V prosincovém článku jsem se obávala o zimní sezonu a dopadlo to 
ještě hůř, než jsem si představovala v případě těch nejhorších 
scénářů. Starty jednotlivých závodů nám během zimy stále odkládali. 
Proběhly nakonec jen nominace pro reprezentaci dorostu a juniorů 
za těch nejpřísnějších podmínek covidových opatření pro členy 
tréninkových středisek. A nakonec svaz biatlonu rozhodl o zrušení 
celé zimní sezony. Je to opravdu smůla, protože za posledních cca 
šest let to byla první zima, kdy by se dalo trénovat a závodit na 
přírodním sněhu po celou dobu.

Jak už jsem psala, Covid nám zasáhl i do dostavby nové budovy, ale 
naštěstí nyní již máme zkolaudováno a hned jak to pandemie dovolí, 
začneme využívat naše nové zázemí pro tréninky i závody. Zatím se 
snažíme areál dále zvelebovat z dostupných prostředků a v rozsahu, 
který již nebyl součástí minulé zakázky. 

Zprávy z biatlonu

Naši novou tělocvičnu bychom chtěli pronajímat celoročně, 
například na cvičení jógy, zdravotní tělocvik, posilování, kruhové 
tréninky a jiné sportovní aktivity.
V současné době máme připravený termínový kalendář závodů pro 
letní sezonu se startem od května. Myslím, že všichni budeme moc 

Blanka Kantová, předseda klubu 

rádi, pokud takto zahájíme. Bude to znamenat, že se pomalu vracíme 
do normálního života. Těšíme se na to, že se s Vámi na závodech 
u nás co nejdříve uvidíme a stejně tak přivítáme každého zájemce.
o sportování právě v biatlonu. A doufáme, že ten sport všem hodně.
chybí a rád se zapojí, zvlášť, když k tomu nyní máme tak krásné
zázemí.

http://www.biatlonlitice.cz/

Marek Žatkovič, kronikář



Zprávy ze spolků

V minulém vydání Litických listů jsem informoval o tom, že 
zastupitelstvo města Plzně schválilo ve svém rozpočtu na rok 2020 
částku 8 100 000 Kč na pořízení nové cisterny pro hasiče do Litic. 
Z veřejné soutěže o zakázku vzešel jako dodavatel firma KOBIT .
s.r.o. Slatiňany. Tato firma nabídla v soutěži nejnižší cenu, která byla 
8 076 000 Kč, což je také konečná cena vozidla. Následně se koncem . .
loňského jara spustil proces realizace zakázky a výroby. První termín 
dodání měl být v prosinci 2020, kvůli Covidu se ale dodání posunulo 
na únor 2021. V současné době je již vozidlo ve službách naší 
jednotky a hasiči se seznamují s jeho jízdními i technickými 
vlastnostmi. Za zmínku stojí, že toto vozidlo je historicky první nová 
cisterna, která se do Litic dostala.

Hasiči mají novou techniku

Za spolupráci na tomto procesu, který trval více než jeden rok, bych 
chtěl poděkovat zaměstnancům oddělení Krizového řízení MMP 
a klukům od hasičů, zejména Mírovi Moulemu a Rudovi .
Klečanskému, se kterými jsme si společně prošli celý proces od 
tvoření technických podmínek až po poslední kontrolní 
a konzultační dny u výrobce. Hasiči v Liticích tak momentálně spolu s .
boleveckými hasiči disponují nejmodernější technikou v rámci 
jednotek požární ochrany, které jsou zřizovány na území města Plzně.

Michal Hausner
místostarosta MO 6 Litice, zastupitel města Plzně

Den 5. února 2021 byl pro nás hasiče významným dnem. Kolem 
desáté hodiny se na nádvoří naší hasičárny objevilo dlouho 
očekávané, úplně nové požární vozidlo CAS-30 Scania. Tím bylo 
dovršeno více jak dvouleté úsilí, na kterém se podílelo mnoho 
zainteresovaných osob. Věřte, nebyla to snadná záležitost, ale vše 
dobře dopadlo. Po administrativním převzetí všech dokumentů od 
vozidla bylo nutné provést další úkony. Přihlásit vozidlo na registru 
vozidel, požádat HZS PK o udělení výjimky z povinného ručení, 
zaregistrovat vozidlo pro bezplatné používání při jízdě na dálnici, 
nastavit vozidlovou radiostanici, vybrat pojišťovnu pro havarijní 
pojištění atd. V současné době probíhá zaškolení strojníků i ostatních 
hasičů. Je velice důležité si v co nejkratší době osvojit práci s touto 
poměrně složitou a moderní technikou.

Přeji hasičům i občanům Litic, aby nám tato technika sloužila 
a pomáhala co nejdéle..

V souvislosti s naším posledním zásahem, požárem komínového 
tělesa ve Lhotě, bychom rádi všem připomněli, že komíny a kotle je 
nutné pravidelně kontrolovat, zejména při používání tuhých paliv. 
Dále je potřeba pálit v kotli jen to, co tam opravdu patří. Jen tak lze 
předejít něčemu tak zbytečnému, avšak tak nebezpečnému, jako je 
vznícení sazí v komíně. Ujišťujeme ale naše spoluobčany, že jsme 
připraveni jim kdykoliv pomoci, bude-li to skutečně potřeba.

Děkujeme všem, kteří se jakkoliv zasloužili o tento nákup. Věříme, že 
tato investice nebyla marná a přispěje k vyšší bezpečnosti občanů 
Litic i širokého okolí. Všem bychom ale spíše přáli, aby tuto techniku 
ve skutečnosti nikdy nepotřebovali a mohli ji sledovat jen při 
cvičeních a různých ukázkách. My hasiči si přejeme již jen to, 
abychom se vždy na svoji základnu vrátili zdraví a v počtu, ve kterém 
jsme k zásahu vyjeli. Jakmile to epidemiologická situace dovolí, s naší 
novou technikou seznámíme samozřejmě rádi i širokou veřejnost.

Velitel JSDH Plzeň Litice
Rudolf  Klečanský

Předseda ZO ČSCH Plzeň 6

si připravili aktéři dokonce ukázky zpěvu amerického ptactva. 
Následně byl vyzván, aby identifikoval vnovosvětské tvorbě Dvořáka .
jejich zpěv. Kolem těchto témat se vytvářely další úžasné diskuze 
a zápletky. Během večera se míchalo holubářství a ornitologie .
s uměleckou tvorbou a životem Antonína Dvořáka..
Připomeneme si, že Muzeum Antonína Dvořáka se ve sbírkách 
nezaměřuje pouze na dominující roli hudebního skladatele. Kurátory 
sbírek zajímá celý Dvořákův život, včetně koníčků. A právě vedle 
ornitologie a slabosti pro parní lokomotivy měl uznávaný umělec 
láskyplný vztah k holubářství. O životě, radostech a strastech 
hudebního velikána Antonína Dvořáka se široká veřejnost 
seznamuje na pravidelných hudebně laděných naučných setkáních 
vkoncertním sále architektonicky rozevlátého barokního letohrádku .
hraběte Michny z Vacínova, sídlícím v Novém Městě v Praze 2, 
a litičtí chovatelé jsou součástí..

Ing. Aleš Bukovský, MSc.

Oba přednášející byli trochu zaskočeni, když byli konfrontováni 
vyspělými zástupci múzického umění při identifikaci připravených 
krátkých ukázek hudby. Společnými silami hledali v úryvcích skladeb 
stopy po vrkání, bublání holubů a zpěvu ptactva. Tvůrčí atmosféru, 
s prvky techniky skupinové kreativity brainstorming, vytvářel hudební .
teoretik, muzikolog a překladatel Dr. David R. Beveridge z USA. 
Tento rozměr chovatelství byl pro přednášející příjemnou novinkou. 
Potkávání odbornosti holubářské a muzikální přineslo mnoho 
zajímavých východisek a úsměvných rozuzlení. Ńa kolegu ornitologa.

V druhé přednášce vztah k divokému ptactvu přiblížil ředitel 
Ornitologické společnosti Mgr. Zdeněk Vermouzek. Interpretované 
ptačí hlasy, holubí projevy a zvuky piana a violoncella vytvářely 
vbarokním interiéru koncertního sálu zdobeného freskami s motivy .
alegorie architektury, malířství, hudby a geometrie velmi pěkný a tvůrčí 
kulturní zážitek.

Na sklonku loňského roku v době koronavirové se uskutečnilo 
v Muzeu Antonína Dvořáka v Praze představení pro klavír .
a violoncello. Nazývalo se Antonín Dvořák a ptactvo. Skvělou a dobře .
interpretovanou klasickou muziku prokládaly dvě odborné přednášky 
zaměřené na volnočasové aktivity slavného skladatele. Jednalo se 
o holubářství a ornitologii. Pomocí komentované vizuální prezentace .
v PowerPointu seznámil předseda litického spolku chovatelů přítomné 
milovníky života a tvorby Antonína Dvořáka s posláním holubářství, 
osobnostmi chovatelské odbornosti a vybranými plemeny 
z holubníku slavného skladatele..

Litičtí chovatelé přispěli v Muzeu Antonína 
Dvořáka k rozvoji kultury



Informace

V minulých dnech jsem zachytila ve večerních zprávách reportáž 
o problémech s komunálním odpadem v mnoha městech republiky, .
a sice odkládaném na místech, která k tomu nejsou určena. Řešili to 
dokonce tím, že odpad nechávají ležet a neuklízejí ho. Jako varování 
a upozornění pro širokou veřejnost, co se nyní děje a také kolik to vše .
poté stojí právě město, ne jednotlivce, který to má ve sběrných 
dvorech zadarmo.
Mám od počátku ve funkci starostky podobnou zkušenost a někdy 
mám pocit, že jsem neřešila nic tolik, jako košíky a pytlíky na psí 
exkrementy, svoz černých skládek, svoz bioodpadu, který nám 
přestalo město platit stejně jako svoz nebezpečného odpadu. A stále 
i stížnosti na nepořádek u kontejnerů na tříděný odpad, kam někteří .
naši spoluobčané dávají komunální odpad, na který si buď neplatí 
popelnici nebo jim nestačí četnost. A ostatní na to doplácejí 
nepořádkem v okolí nebo finančně my všichni v obci, protože 
z obecního rozpočtu za to platíme čím dál víc peněz, které potom .
někde jinde chybí.

Odpady

Na druhou stranu mě těší, že jsou mezi námi také lidé jako ti, zapojení 
ve spolku Jsme doma v Liticích, kteří organizují většinou dvakrát do 
roka akci „Ukliďme Česko“. Případně jednotlivci, kteří mě oslovují 
s.dotazy, kam mohou odpad, posbíraný na procházce nebo v rámci 
samostatné snahy o úklid okolí, odevzdat.
Na ÚMO 3 to nyní řeší třeba pytlomaty, které budou v okrajových 
částech obvodu. Rozhodla jsem se jít trochu jinou cestou. Od dubna 
budou na našem úřadu pytle na tento posbíraný komunální odpad 
k dispozici každému, kdo si přijde a požádá o ně pro úklid na katastru .
obvodu. Po jejich naplnění je může odevzdat ve sběrném dvoře ve 
Dvorské ulici dle otvírací doby. Mimo otvírací dobu je může odložit 
k plotu sběrného místa nebo u sběrných míst na tříděný odpad a náš .
údržbář je jednou za týden bude svážet a dávat k likvidaci. Pytle musí 
být pevně zavázané, aby z nich odpad nevypadal. Budou popsané 
logem úřadu, tak, aby bylo jasné, že jde o tento sběr. Podobný systém 
si můžete vyzkoušet právě se zmiňovaným spolkem Jsme doma 
vLiticích již od konce března v letošní jarní akci Ukliďme Česko..
Vím, že to není komplexní řešení, které pomůže se vším nepořádkem 
v okolí, ale je to jen další pokus o malé vylepšení našeho životního 
prostředí. Bohužel s těmi, kteří naloží odpad do auta a už ho 
nedovezou do sběrného místa, ale vysypou ho někam do přírody, 
jako je vidět na obrázku, ten boj stále prohráváme...

Blanka Kantová, starostka MO Plzeň 6 - Litice

BIO odpad velkoobjemový
sběrné místo Cihlářská ulice:
březen - listopad - lichá středa, vždy 15 - 18 h
17. 3., 31. 3.
14. 4., 28. 4.
12. 5., 26. 5.
9. 6., 23. 6.
7. 7., 21. 7. 
4. 8., 18. 8.
1. 9., 15. 9., 29. 9.
13. 10., 27. 10.
10. 11.. 24. 11.

Velkoobjemový odpad 
sběrné místo Dvorská ulice:
listopad - březen Po, Čt  15:00 - 17:00 hod
duben - říjen        Po, Čt  15:00 - 18:00 hod 

Sběrný dvůr v ulici E. Beneše:
Po - Pá                    So                          Ne
duben - říjen          duben - říjen          duben - říjen
9-12, 13-18           9-12, 13-18          9-12, 13-18 
listopad - březen   listopad - březen   listopad - březen
9-12, 13-16           9-12, 13-16          9-12, 13-16







Informace

Vychází v Plzni, nepravidelně, Ev. č. Ministerstva Kultury ČR: MK CR E 19890, Kontakt: Daniela Sklenářová, litickelisty@seznam.cz 
(na této adrese je možné vyžádat pdf soubor)

Litické listy - Vydává Úřad městského obvodu, Plzeň 6 - Litice, Klatovská 243, 321 00 Plzeň 6 - Litice, IČ: 00075370, 

Ostatní dny: 

Provozní doba Úřadu městského obvodu 
Plzeň 6 – Litice pro veřejnost, po dobu trvání 
opatření proti pandemii COVID 19:

Úřední dny: 

úterý, čtvrtek:     8:00 – 11:00     12:00 – 14:00 *

pondělí, středa:  6:30 – 11:00     12:00 – 17:30
 

https://umo6.plzen.eu/urad-a-samosprava/urad-mestskeho-
obvodu/telefonni-seznam/telefonni-seznam.aspx

* V tyto dny není zaručena přítomnost všech pracovníků na úřadě - 
porady, školení, pracovní povinnosti mimo kancelář: místní šetření 
apod. Nejdříve si telefonicky ověřte přítomnost pracovnice na úřadu.

Prosíme občany, aby úřad navštěvovali jen v nejnutnějších 
případech. 
Dotazy nebo některé záležitosti můžeme řešit po telefonu nebo 
mailovou komunikací.

Kontakty můžete najít zde:

PIETNÍ AKT
u památníku 

amerických letců
.

Předpokládaný termín
 konání  je v úterý

27. 4. 2021 od 16:30 hod
.

Akt se uskuteční
pouze v případě 

uvolnění coronavirových
 opatření.

Vítání občánků
Opět, pokud se změní situace
s omezeními pohybu
a shromažďování většího počtu
osob, oslovíme rodiče nově 
narozených dětiček na našem
obvodě a pozveme je na slavnostní
vítání občánků. Zatím počítáme
s termínem během června,
případně přesuneme 
do podzimních měsíců, 
ale nebojte,o tento
slavnostní okamžik
přijetí Vašeho miminka
za občana města nepřijdete.

POUŤ
Poslední předběžná

informace se týká naší 
obvyklé poutě, která se

v minulém roce 
uskutečnila a nyní 

budeme doufat, že letos
to půjde také a to o víkendu
26.6. -27. 6. 2021.

Oprava lávky - Černý most

Letos proběhne plánovaná
oprava lávky nad tratí - Černý most 
(pro pěší a cyklisty). Předpokládaný 

termín: Duben – srpen 2021. 
Náhradní lávka přes trať nebude

umístěna. Cyklotrasa bude 
značením odkloněna.  

Bude zákaz vstupu do prostoru
stavby a na železniční trať. 

 

Všichni bratři a sestry z fary Vám přejí mnoho sil, zdraví a naděje do 
každého svátečního i všedního dne...

Římskokatolická farnost Plzeň-Litice
ve správě Koinonie Jan Křtitel

Velikonoční přání

I přes stále trvající omezení neustává naše pravidelná přímluvná 
modlitba za všechny, kdo žijí v Liticích.

"Nevzpomínejte na věci dřívější, o minulosti nepřemítejte. Hle, činím 
něco docela nového a už to raší. Nevíte o tom? Já povedu pouští cestu, 
pustou krajinou řeky."  (Izajáš 43,18-19)

Účast na bohoslužbách je sice limitována vládními opatřeními, ale na 
našich webových stránkách je každý týden k dispozici duchovní slovo 
(www.koinonia.cz).

Požehnané Velikonoce!

V litickém kostele se od loňska 
vyjímají  dvě zrestaurované 
gotické sochy. Na levý boční oltář 
(sv. Kateřiny) se v plné kráse 
vrátila socha Litické Madony 
a před Vánocemi se k ní připojila .
i sv. Anna Samotřetí..

Litická Madona je pozdně gotická 
dřevořezba Madony s dítětem 
z lipového dřeva. Je vysoká 117 .
cm a pochází z doby kolem roku 
1450. V průběhu staletí se vícekrát 
objevila snaha ji různě opravovat 
a upravovat. O podstatném .
a takřka kuriózním zásahu .
vypovídá restaurátorská zpráva 
akademické malířky Lenky Helfertové, od níž se dozvídáme, že tělíčko 
Ježíška bylo v pase přeřezané a nevhodně slepené, ručky odřezané 
a nahrazené amatérskou dořezbou, navíc proporčně menší. Důvodem .
bylo pootočení Ježíškova těla směrem k divákovi. Restaurátorka spoj 
doplnila novým dřevem, sklížila praskliny a doplnila lipovými špánky. 
Průzkum dále prozrazuje, že újmu utrpěla i samotná Madona. Největší 
ztrátu představovala pravá ruka, která byla v minulosti znovu dořezána 
s gestem sevřené ruky držící žezlo, které se však také nedochovalo. 
Ruka Madony i ruce Ježíška byly nyní nově dořezány. 

A o sv. Anně více zase příště…

Obě sochy byly obnoveny díky dotaci z Programu restaurování 
movitých kulturních památek MK ČR (Litická Madona v roce 2019, sv. 
Anna Samotřetí v r. 2020).
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